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Schrijf je in voor onze Kampioens Club
Match van zondag 21 september in
Hoenderloo.

Natuurlijk ga je sowieso met je eigen
kampioen naar huis, maar als je
daarnaast een gezellige dag wilt
hebben met heel veel andere
Saarlooswolfhond-liefhebbers,
registreer je dan nu voor onze KCM.

Het is een buitenevenement met
leuke merchandise, lekkere koffie en
voor later op de dag ook hamburgers
en – fingers crossed – altijd mooi weer!
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Beste allemaal,

De tweede nieuwsbrief in een bijzonder jaar voor ons ras! In 2025 vieren
we met trots dat 50 jaar geleden de Europese Wolfhond erkend werd als
Nederlands ras en dat de naam van het ras op 5 juli 1975 veranderd werd
in Saarlooswolfhond. Vijf decennia van liefde voor honden, kennisdeling,
ontmoetingen en talloze mooie herinneringen. Zoals altijd blikken we
terug én vooruit, met verhalen die door en voor jullie geschreven zijn. 

We zijn enorm trots op onze eigen Marianne, die onlangs is geridderd
voor haar jarenlange inzet binnen de kynologie, haar onuitputtelijke
werk voor de outcross en haar betrokkenheid bij onze club. Een eer die
zelden zo verdiend is! Bij het aanvragen van het lintje zijn veel leden – in
het grootste geheim- betrokken geweest en dat heeft zijn vruchten
afgeworpen. Tot op het laatste moment trapte ze in de smoes die we
verzonnen hadden, totdat het kwartje viel omdat ze plaats moest nemen
naast de tafel waar alle lintjes al lagen te wachten!

Ook een bijzonder artikel van Marijke, die in de archieven dook en naast
originele foto's, het verhaal deelt over hoe de Saarloos tot
blindengeleidehond werd opgeleid - een mooi stukje geschiedenis dat
bij velen herinneringen zal oproepen. Onze nieuwe secretaris Gea maakt
haar opwachting en stelt zich persoonlijk voor. Verder neemt Gwen ons
in haar vertrouwde column weer mee in een herkenbare en grappige
kijk op het leven met Brom.

En dat is nog maar een greep uit de inhoud van deze bomvolle
nieuwsbrief. Als Nicoliene en Jaap jullie na het lezen van hun artikel niet
aan het fokken krijgen weten we het ook niet meer 😉 . We hebben
uiteraard de agenda met wandelingen en evenementen en zeker nu de
vakantie voor de deur staat, allerlei tips voor een vakantie met je trouwe
viervoeter. 
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Ineke Pompen 
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Ineke Pompen
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Stamouders Fleur
en Gerard

Veel leesplezier gewenst,
en alvast een warm
dankjewel aan iedereen
die zich inzet voor een
gezonde toekomst van
onze geliefde haarballen
– of dat nu al 50 jaar is,
zelfs langer, of net
begonnen. Samen
maken we het verschil.

Veel leesplezier!
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Zoals je ook bij het outcrossnieuws kunt lezen hadden we in maart
de tussentijdse keuring van het nest van Jonna en Malchik en op 6
april onze (online) Algemene Ledenvergadering waarop we onder
andere afscheid namen van Marianne Eggink en Gea Pegel werd
gekozen als nieuwe secretaris. Daarnaast nam onder dankzegging
voor zijn jarenlange inzet ook Jochem de Boer afscheid en wel van
onze kascommissie, en werd daarvoor in de plaats Marco Veller
gekozen.

We bespraken verder het nieuwe Verenigings FokReglement – dat
ondertussen door de Raad is goedgekeurd – en Marianne gaf een
uitgebreide presentatie over de resultaten van het
outcrossprogramma. De notulen daarover worden binnenkort
verstuurd.

Een week later gingen we gezellig wandelen in de Chaamse bossen
met een klein groepje van zo’n 12 honden. Een nieuw gebied voor
ons, mooi afwisselend met watertjes onderweg voor de honden en
na afloop ook een consumptie voor iedereen op het terras.

Op 25 mei gingen we allemaal met regen van huis weg maar
eenmaal aangekomen bij de KC in Woerden brak een zonnetje door
en hadden we heel gezellige jonge honden dag. Marjolein Flobbe gaf
als keurmeester een korte toelichting op de nesten en de honden
afzonderlijk kregen ook een klein keurrapportje mee.

Zaterdag 14 juni De Nationale, de hondenshow voor de erkende
Nederlandse hondenrassen. De dag erna weer een wandeling in een
nieuw gebied voor ons: Nieuw-Dordrecht (Drenthe).

Op zondag 21 juni staan we op de Farm & Country Fair in Aalten en
daar zoeken we nog wel naar iemand die het leuk vindt om met
zijn/haar hond(en) onze stand mede te bemensen voor een paar
uurtjes. We hebben al wat andere leden die er ook zijn, maar het is
een lange dag en dan is het fijn als die een beetje verdeeld kan
worden over meerdere mensen. Dus bij deze een oproep; meld je
aan bij Gea via secretaris.avls@gmail.com en ontvang van ons
uiteraard je deelnemerskaart! 

De Agenda

Wandeling in Chaamse Bossen

Jonge Hondendag 2025
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Eind juni, de 29e om
precies te zijn, is de
tussentijdse keuring van
de 3 pups uit het nestje
van Silla (F2 Husky) x Kyra
(SWH). Je bent van harte
welkom om hierbij
aanwezig te zijn en alle
details zijn zoals altijd op
de website te vinden.

Harry en Gea vorig jaar op
de Farm en Country Fair

https://avls.nl/contact/?share=facebook&nb=1
mailto:secretaris.avls@gmail.com


Sen en Rataplan

Harawyn Polderwolf Faithful Sen (Sen)
werd op 19 februari gedekt door
Rataplan (Sokka). Een echo heeft
uitgewezen dat Sen helaas is leeg
gebleven.

Dekkingen en Geboortes

Sokka en Sen

Shima en Ryuk

Fokster Carmen Tischler berichtte ons vanuit Duitsland dat
Shima in de nacht van 29 op 30 april 10 levende pupjes, 9 reutjes
en 1 teefje, heeft geworpen, allen wolfsgrauw. In de
daaropvolgende nacht moest 1 dood reutje helaas met de
keizersnede worden gehaald. Alle pups hebben een baasje
gevonden. Gry Shima Una Neshoba (Shima) werd op 26 februari
gedekt door Khalibisnya Maginwulf Ryuk (Ryuk)

Nest van Shima
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Nest van Shima
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Zo langzamerhand komen we in een wat rustiger fase met alle outcrosses die
achter ons liggen. Verschillende lijnen zijn weer ‘terug’ bij de Saarloos,
hebben de eindkeuring gehad en nu is het wachten op de teefjes die ingezet
worden voor een nestje.

In maart vond er nog wel een tussentijdse keuring plaats voor het nest van
Jonna (F2 outcross Noorse elandhond) x Malchik (F2 Northern Inuit) . Een
nest met 1 reutje en 5 zusjes. Veel terughoudende hondjes (alhoewel niet
allemaal) en met 8 maanden nog volop in ontwikkeling. Alle keurrapporten
zijn uiteraard ook te vinden op de website onder het kopje Outcross.

Begin april bespraken we met de (buitenlandse) zusterverenigingen tijdens
een vergadering met Saarlooswolfdog International, de fok- en
outcrossplannen van de andere verenigingen. Marianne presenteerde daar
ook (opnieuw) het AVLS outcrossprogramma. Zoals de meesten van jullie
wellicht weten is er 2012 een populatieanalyse gemaakt van onder andere de
Saarlooswolfhond in het kader van het project ‘Monitoring Verwantschap’
van de universiteit van Wageningen. 

We hadden destijds met een teruglopende vruchtbaarheid maar ook een
groot aantal dragers van DM te maken en het advies was om zo snel mogelijk
een onverwant ras in te kruisen; outcross. De inteelt liep veel te snel hoog op
en moest voor een gezond ras onder de 0,5% gebracht worden. Na veel
overleg en gesprekken met leden, is het outcrossplan in 2012 goedgekeurd
door de Raad en in 2014 gestart met de outcross van de Zwitserse witte
herder. We werkten met de zogenaamde druppelmethode wat betekent dat
slechts enkele outcrosspups teruggekruist worden op raszuiverse
Saarlooswolfhonden en dat na 3 keer terugkruisen, de pups weer een
Saarlooswolfhond-stamboom krijgen. 

In 2019 hebben we opnieuw laten onderzoeken door Wageningen of we op
de goede weg waren. De resultaten waren dat de inteelt en verwantschap
aanzienlijk gedaald waren maar dat die winst ook snel af nam, doordat we
drie keer terugkruisten op raszuivere Saarlozen.

Keuringen, vergaderingen en meer...

Outcross Nieuws

Outcrosskeuring Jonna x
Malchik

Outcrosskeuring
Jonna x Malchik

Outcross-
keuring
Jonna x
Malchik
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Dat leidde tot een aanpassing van ons plan om voortaan ook kruisingen
tussen outcrosshonden van verschillende rassen mogelijk te maken, zoals
hierboven bij het nest van Jonna x Malchik bijvoorbeeld.

5 jaar later, in 2024 heeft de WUR opnieuw naar onze resultaten gekeken: de
nestgrootte neemt toe met een outcross, maar het effect op
inteeltbeperking is eenmalig. De belangrijkste boodschap is dat bij iedere
terugkruising op een raszuivere hond, het effect van de outcross gehalveerd
wordt. 

Met andere woorden; outcross moet ingezet blijven worden om de
inteelttoename onder de 0,5% per generatie te houden. Naast het effect in
nestgrootte zien we gelukkig ook dat het percentage DM-dragers is
teruggelopen van 44% naar 12%.

Kortom, de afgelopen 10 jaar heeft de AVLS, mede dankzij haar
outcrossprogramma aantoonbare positieve resultaten bereikt die de
gezondheid van de Saarloos verbeteren maar we zijn er nog niet. Gelukkig
staan ook de andere landen er tegenwoordig iets anders in omdat zij zien dat
het maken van een goede fokcombinatie waarbij ook DNA data
meegenomen wordt en inteelttoename dus vrij makkelijk uit te rekenen valt,
anders vrijwel niet meer te maken is. Dat wil echter nog niet zeggen dat zij al
mee willen werken of zelf met hun kennelclub hierover in overleg zijn. Ook
voor ons is het gebruik van buitenlandse honden voor de outcross
ingewikkeld, al lijkt het dat de NVSWH een loophole hiervoor gevonden heeft
die wij ook kunnen gebruiken.  

Voor nu delen wij in ieder geval al met heel veel buitenlandse fokkers onze
data en kijken wij voortdurend welke fokstrategie het best past bij onze
populatie. De AVLS werkt niet met een gecentraliseerd fokbeleid (voor de
100% Saarlozen) en onze fokkers maken hun eigen afwegingen bij
fokcombinaties. Dat maakt de gezondheid van ons ras een uitdaging en een
verantwoordelijkheid van ons allemaal. Eén van de redenen waarom wij
bijvoorbeeld in het najaar altijd een gratis (online) fokkerscursus aanbieden
aan onze leden.

Outcross Nieuws

Zoran
geniet van
het
zonnetje

Outcrosskeuring
Jonna x Malchik
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Vervolg...

Outcross-
keuring
Jonna x
Malchik
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The Rise of Wolf 8

247 blz, paperback, uitgever Mariner Books

Boekrecensie

The Rise of Wolf 8 vertelt het indrukwekkende verhaal van Wolf 8,
een van de eerste wolven die in 1995 werden teruggebracht naar
Yellowstone National Park na meer dan 60 jaar afwezigheid. De
terugkeer van de wolven heeft een invloed op de biodiversiteit die
biologen versteld doet staan. Auteur Rick McIntyre, een toegewijde
wolfonderzoeker, biedt een gedetailleerd en gepassioneerd portret
van de bijzondere Wolf 8. Hij is aanvankelijk de kleinste van zijn
roedel, groeit uit tot een krachtige leider die zijn roedel beschermt
en zijn territorium verdedigt. McIntyre’s observaties zijn gebaseerd
op duizenden uren veldwerk, wat resulteert in een diepgaand
inzicht in het gedrag en de sociale structuren van wolven.

Het boek

Voor wie meer wil leren over de wolven in Yellowstone, en de
enorme invloed die hun terugkeer op Yellowstone heeft, zijn er
verschillende documentaires beschikbaar. Yellowstone Wolf
Dynasty is een fascinerende serie die het leven van de wolven in
het park volgt. Deze serie is te vinden op National Geographic en
biedt een diepgaande blik op de dynamiek binnen de roedels. Er
zijn vele andere documentaires over de terugkeer van de wolven
van Yellowstone, maar niet allen zijn ze even makkelijk te
streamen in Nederland. Het boek zelf verwijst naar drie op DVD te
verkrijgen films. Catch Me if You Can II, Wolf Pack, beiden van
Trailwood Films, Wolves: A Legend Returns to Yellowstone van
National Geographic.

Auteur: Rick McIntyre

Saskia Cox-Steenbergh
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Het nest van Abby

Abby zelf bloeide op tot de prachtige dame die
ze nu is. Daar we midden in de Corona ellende
zaten, gingen we pas met haar naar shows in
2022. Maar dit bleef niet zonder resultaat; Ze is
inmiddels Nederlands en Internationaal
Kampioen en heeft nog 8 titels op haar naam
staan. Reden genoeg om eens na te denken
over het doorgeven van de genen…..

Het zoeken naar een geschikte reu hebben we
deels uit handen gegeven, daar de fokkers van
Abby al veel langer in dit wereldje rondlopen
en zich al jaren verdiepen in bloedlijnen van de
Saarlooswolfhond. Het is ten slotte heel
belangrijk dat de beide ouderdieren zo min
mogelijk verwantschap hebben met elkaar om
het ras gezond te houden. Uiteindelijk is de
keus gevallen op Elek van de Scheldeschorre. 

Yfke met de pups van Abby

Het nest van Abby (Cinzia del Urlando Lupo) … een ervaring om nooit te
vergeten!!

Toen we rond de Kerst van 2019 onze Abby in de armen sloten, waren we al ruim 25
jaar enthousiaste eigenaren van Hollandse Herders korthaar. In Februari 2008
kregen we met HH Tooske een nestje met 8 pups. Het laatstgeboren teefje, dat pas
de volgende dag gezond en wel op de deurmat geboren werd, is 14 jaar bij ons
geweest en heeft een belangrijke rol gespeeld in de opvoeding van Abby. Ze was
erg streng, maar “gedoogde” Abby zolang ze zich maar gedroeg. 

Uitgerekend in een voor ons privé zeer hectische week
kondigde zich op 10 juli de bevalling aan. Abby wachtte
keurig tot de baas ook weer thuis was en beviel van 3
reutjes en 3 teefjes. Ook dit verliep weer “volgens het
boekje” en Abby bleek een zeer toegewijde moeder. De
belangstelling van Yfke (Hollandse Herder) voor de pups
werd de eerste weken niet op prijs gesteld; ze kreeg op niet
mis te verstane manier te horen dat ze niet in de buurt van
de werpkist moest komen! Pas op het moment dat de
pups verhuisden naar een deel van ons oude kantoor waar
we een binnen- en buitenren hadden gemaakt, werd ze
ingezet als kindermeisje en kontenpoetser. We hadden
geluk; het weer was fantastisch en de pups waren de hele
dag buiten in de tuin waar ze alle ruimte hadden om
zichzelf, hun broertjes en zusjes, andere dieren en mensen
en de rest van de wereld te ontdekken. Dit scheelde ook
veel poetswerk in poep en pies ruimen. 

Nest van Abby

In April 2024 werd Abby loops en gingen we
met haar het vruchtbaarheidstraject in. Dit
houdt in dat ze bij een daarvoor erkende
kliniek de volledige procedure afhandelen van
bloed prikken om de Progesteronwaarde te
checken tot uiteindelijk de gezondheidscheck
van de pups en afgifte van de paspoorten en
alles wat daar tussen zit. Op 9 mei kregen we
groen licht en zijn we afgereisd naar Borssele
voor een ontmoeting met de reu. Deze heer en
dame hadden geen enkele aanmoediging
nodig en de dekkingen verliepen geheel
“volgens het boekje”. 

Op 13 juni volgde dan de verlossende echo;
Abby was drachtig, de echo liet in ieder geval 6
embryo’s zien. We waren dolblij. We hebben er
ook voor gekozen een röntgenfoto te laten
maken, maar dat is geen noodzaak. De
voorbereidingen voor de komst van het nest
konden beginnen. 

Vervolg → 
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Uiteindelijk vonden we vrij snel lieve nieuwe
eigenaren die net als wij, helemaal verliefd zijn
op het ras. Er zijn 2 pups geëmigreerd, naar
België en naar Duitsland. Deze pups mogen
pas met 15 weken naar de nieuwe eigenaar,
dus die heb je langer onder je hoede en daar
heb je de verantwoording voor dat je ze
socialiseert in de weken dat ze nog bij je thuis
zijn. Gelukkig mocht het teefje dat naar België
emigreerde tijdelijk in de roedel van Christa de
Graaff in Borssele. Ook fijn voor haar nieuwe
eigenaren die nu niet zo ver hoefden te rijden
om haar te bezoeken. Wij op onze beurt
namen het reutje dat naar Duitsland ging
overal mee naartoe, ook op de veerpont naar
Texel en naar het strand, een groot feest en
veel bekijks. Maar het afscheid nemen na die
15 weken was zwaar. We hebben wel wat
traantjes gelaten. Gelukkig werd deze stoere
reu door de familie in Duitsland met open
armen ontvangen en in het hart gesloten, dus
voor ons een geruststelling dat ook hij een fijn
leven tegemoet gaat.

De pups bij Abby

Natuurlijk blijft er genoeg te doen als er een nest geboren is.

Eerst dagelijks en daarna wekelijks wegen van de pups (incluis foto van elke pup
elke week (leuk voor de nieuwe baasjes). Het regelmatig verschonen van
handdoeken/lakens/dekentjes in de werpkist en de ren, binnen en buiten. Het
bijhouden van de administratie  richting Raad van Beheer; melden van de dekking,
registratie en chippen van de pups en contacten met aspirant kopers. Het
socialiseren van de pups en zorgdragen voor de inentingen.

Als je dit zo leest zou je kunnen denken: ”wat een hoop werk en wat een hoop “gedoe””. Maar wij hadden het
voor geen goud willen missen. We hebben een leuk contact met alle mensen die, op welke manier dan ook,
een bijdrage hebben geleverd aan de totstandkoming van weer 6 hele mooie vertegenwoordigers van ons
mooie ras en hun nieuwe eigenaren.

Was het de moeite waard? ZEKER!! Voor herhaling vatbaar? ZEKER!!

Heb je twijfels of je dit avontuur wel aankan? Je hoeft het niet alleen te doen. De AVLS heeft een flink netwerk
van mensen die allemaal hun eigen steentje kunnen bijdragen om je te helpen met antwoorden op veel
vragen die voortvloeien uit het fokken van een nestje. Je kunt je ook aanmelden om mee te doen met een
cursus over fokkerij. Houdt daarvoor de Nieuwsbrief in de gaten. ” Fokkers voor Fokkers” kun je raadplegen als
je bijvoorbeeld een werpkist wilt lenen of een weegschaal. De secretaris en anderen kunnen je helpen met het
uitzoeken van een geschikte reu voor jouw teefje of een geschikte teef voor jouw reu.

Met andere woorden; je hoeft het niet alleen te doen!
Namens ons, heel veel succes!

Etenstijd voor de pups

9

Het nest van Abby

Jaap en Nicoliene Nieuwenhuis

Vervolg...
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Een jaar geleden begon ik in het grootste geheim met de voorbereiding
van het aanvragen van een Koninklijke Onderscheiding voor Marianne
Eggink.

Ik realiseerde me dat zij, als één van de oprichters van de AVLS, in 2025
ging aftreden na 18 jaar de rol van secretaris van onze vereniging te
hebben ingevuld. Gedurende die periode is Marianne onvermoeibaar in
touw geweest om de gezondheid van de Saarlooswolfhond overal op de
agenda te krijgen, maar vooral ook aan te pakken. Kleinere nesten,
leegblijvende teven, teven die niet loops werden, het waren tekenen aan
de wand en dankzij de inzet van Marianne en al haar werk voor de outcross,
haar overleg met populatiedeskundigen van de Universiteit van
Wageningen, professoren uit Utrecht, allerlei werkgroepen en
informatieavonden bij de Raad van Beheer, etc. etc. zien we daar gelukkig
een kentering in die opgelopen inteelt.

Bovendien is dit jaar het jubileumjaar dat ons ras 50 jaar geleden officieel
als Saarlooswolfhond erkend is. Kortom het was nu of nooit.

Het was de start van een hectische periode. Zo’n aanvraag moet
ondersteund worden door zo objectief mogelijk bewijs en natuurlijk niet
alleen omdat ik als voorzitter vond dat zij een lintje verdiende. Zoals
gehoopt, werkte iedereen van harte mee aan haar voordrachten, van Carel
Canta die destijds vanuit de Raad onze eerste outcrosses begeleidde tot de
directeur van de Raad; Rony Doedijns, diverse wetenschappers en genetici
en natuurlijk keurmeesters en (voormalige) bestuursleden.

Met een fantastisch resultaat: Marianne werd niet als Lid van de Orde van
Oranje Nassau onderscheiden maar zelfs als Ridder.

Een lintje voor Marianne Eggink
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Vervolg → 

Na afloop van de ceremonie was het tijd voor foto’s en voordat we met
elkaar naar de koffie vertrokken, werd zij buiten opgewacht door een klein
gezelschap van familie, vrienden en mensen die haar voordracht gesteund
hadden. Uiteraard was daar ook een Saarlooswolfhond bij; Horzel van de
Zevenhuizerplas, 1 van de 24 honden die zij zelf ook gefokt heeft. 

Feestelijke
koffie na
uitreiking

Artikel in de krant

Ontvangst ridderorde door
Burgemeester Carola
Schouten
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Ik spreek Marianne een paar weken later:

“Esther (Marianne’s dochter -red) is op Koningsdag jarig en die kwam op
een gegeven moment met het verhaal dat de burgemeester een
koffiemomentje georganiseerd had voor Rotterdammers met dezelfde
verjaardag. Zij mocht dan twee gasten meenemen en ik vond dat wel een
geloofwaardig verhaal. Want jaren terug toen de Koning 50 werd was er
voor een bepaald gezelschap dat ook jarig was, een etentje georganiseerd
in Rotterdam. Sterker nog, Esther zei dat ze eigenlijk al bijna vergeten was
zich aan te melden en dat vond ik ook echt iets voor haar, dus ik
vermoedde niets. Ik vond het overigens wel raar dat Marijke deze maanden
maar zo weinig belde, en ik hoorde later dat ze veel te bang was dat ze zich
zou verspreken. Maar toen we die prachtige zaal in kwamen met de banner
aan het plafond begon er wel iets te dagen, en zeker toen we aan een tafel
gezet werden, waar de lintjes alvast uitgestald naast lagen. Carola
Schouten opende notabone ook haar speech met de vermelding dat er
vandaag een decoratie zou zijn vanwege een stel viervoeters dus toen viel
het kwartje wel.

Ik was perplex; niet alleen omdat ik nooit had gedacht dat ik ooit een lintje
zou krijgen, maar ook omdat ik niet had gedacht dat dat dan voor de
werkzaamheden voor de Saarloos zou zijn. En dan ook nog geridderd. Ik
vind het een heel grote eer en de waardering die eruit spreekt, stel ik zeer
op prijs, net als de steun voor mijn voordracht van Rony Doedijns, oud
directeur van de Raad van Beheer”. 

Marianne vertelt dat de publicitaire nasleep (het nieuws van een ‘wolf op
het bordes van het stadhuis’ werd breed opgepikt) niet alleen voor meer
websitebezoek en vragen in de verenigingsmail van de AVLS heeft
gezorgd, maar dat zij ook op straat en in de buurt door iedereen werd
aangesproken. “Zeker die eerste weken heb ik denk ik wel 400-500 mooie
reacties gekregen. Telefoontjes, kaarten, bloemen. Van alles”. 

Naast (h)erkenning op straat was er ook erkenning dichtbij: “Het grappige
is dat ik bij de kleinkinderen echt in achting gestegen ben en dat ze nu
überhaupt pas een beetje weten wat ik voor de vereniging gedaan heb.
‘Goh oma, heb jij ook een database gemaakt!?’”

Waar een lintje al niet goed voor is.

Een lintje voor Marianne Eggink

Ineke Pompen

Vervolg...

Lucas en Horzel bij
de koffie

Van links
naar rechts:

Nicoline,
Ineke,

Johan,
Marianne,

Gea, Maria
en Rony
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Naar Oostenrijk
In Oostenrijk bied het Almfriedenhotel &
Romantikchalet gratis toegang voor honden
bij een boeking. Het hotel vouwt zich dubbel
om het honden naar de zin te maken, met een
hondenmenu, opvang, hondensalon,
speelweides, agility, zwembad voor honden,
een hondenwasstraat, verhuur van
hondenaanhanger voor de fiets, hondenslee,
rugzak en ga zo maar door. Zelf kom je in de
prachtige omgeving en door de welness ook
aan je trekken. 

Zomer activiteiten met je Saarloos

Wat doen we dit jaar met onze viervoeter tijdens de vakantie? 

Voor de Saarloosbezitter is dit eigenlijk geen vraag, Deze gaat natuurlijk mee.
Liefst in een fijn huis, met omheining of een andere plek waar onze
viervoeters met open armen worden verwelkomd. Een enkele keer worden
onze haarballen tijdelijk ondergebracht bij, natuurlijk andere Saarloosbezitters
of een enkele keer bij een veel te duur gespecialiseerd pension. 

Voor wie dit jaar wat inspiratie nodig heeft geven wij jullie een paar beproefde
plekjes die het overwegen waard zijn.

Huttentocht
Bij Tirol Outdoor hebben ze een mooie
huttentocht om met je hond te doen
Dolomieten Dogs XL. Ons lid Ellemieke Zaal
deed de tocht vorig jaar met haar  gezin en
hun outcross Indy. De tocht was voldoende
uitdagend en toch goed te doen voor zowel
mensen als hond. Bij iedere hut sliep Indy in
de kamer van Ellemieke en Jan. Ze hadden
zelf een dekentje, eten en snacks en een
EHBO pakketje voor Indy mee.

Trektochten met de
hond
Via Bering Travel
worden er een groot
aantal trektochten met
honden geboden.
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Klik hier voor de link naar de website van Tirol
Outdoor.

Tocht van Ellemieke

Klik hier voor de link
naar de website van
Bering Travel.

Klik hier voor de link naar de website van het
Almfriedenhotel & Romantikchalet.

Liever in Nederland?
Wil je in Nederland wandelen, kamperen en kanoën dan
kan je je goed laten inspireren door Wandelmaaraa. Zij
deelt haar eigen avonturen, routes, kampeerterreinen,
trekkershutten, etc, en neemt je eventueel mee.

Klik hier voor de link naar de website van Wandelmaara.

Dat wandelen kun je natuurlijk ook op eigen gelegenheid
doen. Ineke heeft het afgelopen jaar het zogenaamde
Pieterpad gelopen (een lange afstandswandeling van
Pieterburen naar de Sint Pietersberg) en op de meeste van
die etappes, kan de hond prima mee en vaak ook los.

Klik hier voor de link naar de website van het Pieterpad.

Wandelen in Nederland

Vervolg →

Tocht van Ellemieke

https://avls.nl/contact/?share=facebook&nb=1
https://www.tiroloutdoor.nl/reizen/bergwandelen/individuele-huttentochten-met-de-hond/%20dolomieten-dogs-xl/
https://www.tiroloutdoor.nl/reizen/bergwandelen/individuele-huttentochten-met-de-hond/%20dolomieten-dogs-xl/
https://www.beringtravel.com/en/inspiration/holidays-with-dogs
https://www.beringtravel.com/en/inspiration/holidays-with-dogs
https://www.beringtravel.com/en/inspiration/holidays-with-dogs
https://hundehotel.info/urlaub-mit-hund/almfrieden-hotel-romantikchalet#Fotos
https://hundehotel.info/urlaub-mit-hund/almfrieden-hotel-romantikchalet#Fotos
https://wandelmaara.com/
https://pieterpad.nl/


Zomer activiteiten met je Saarloos

Op vakantie in Duitsland
Chaletdorf SellerSee biedt met eigen appartementen een
zelfverzorgingsoptie, 500 meter van een prachtig meer waar de honden ook
een strand hebben en er is een agility veld in de buurt, naast 400 km aan
wandelpad. Toeslag voor de hond bedraagt 10 euro per dag per hond. 

Camper vakantie met de hond
Zoek je flexibiliteit? Dan zou je kunnen denken
aan het huren van een camper. Niet alle
camperverhuurders staan honden in hun
campers toe. Maar er zijn er zeker ook die dat
wel doen, zoals Cool Campers. 

Hondenstranden in  
Europa
Wil je naar het strand met
je hond. Kijk dan eens op
de site Bringfido. Hier is
een lijst met Europese
hondenstranden
opgenomen. Die site is
van AirBNB, via wie
trouwens legio leuke
huisjes te huren zijn waar
je je hond mee naar toe
mag nemen, ook vlakbij
water. Kijk daarbij eens bij
Denemarken of Zweden.
Daar is het voor onze
honden met dikke
vachten sowieso beter uit
te houden.  

Klik hier voor de link naar de website van Chaletdorf SellerSee.

Met Daenerys in de Kano

Klik hier voor de link naar
de website van Bringfido. Ineke is een paar jaar geleden met de honden

en haar gezin naar Scandinavië gegaan en
heeft toen in Duitsland een camper gehuurd
om vandaar uit dus naar het noorden te rijden.
Dikke tip; bekijk op tijd of de camper die je in
gedachten hebt (zeker als het dus een groter
exemplaar is) nog wel mag op je huidige
rijbewijs.

De redactie samen met de leden van de AVLS

Klik hier voor de link naar de website van Cool
Campers.

In de Camper

Op vakantie in Zweden
Op de site van Vakantiehuisjes Zweden vind je info over
kanoën in Zweden en als je (net als wij) denkt, no way dat
dat lukt met een Saarloos; check dan de foto’s van Gerrie
Pols die hier in de kano zit met Daenerys om het
tegendeel te bewijzen. 
Klik hier voor de link naar de website van Vakantiehuisjes
Zweden.

Wandelen over de wiebelbrug

Gerrie heeft deze ervaring opgedaan met Dog Walk Trail
en vertelt dat de begeleiding geweldig is. Je verlegt je
grenzen en verstevigt de band tussen jou en je hond.
Zoals je op de foto’s ziet is ze niet alleen met Daenerys
gaan kanoën maar heeft ze ook hikes gedaan in
Oostenrijk en met Sara over een - zoals ze zelf zei-
‘belachelijk hoge wiebelbrug’ gelopen. 

Klik hier voor de link naar de website van Dog Walk Trails.

Chaletdorf
SellerSee
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In de jaren 50 ongeveer verkocht mijn vader vanuit onze kennel (Van de Kilstroom) voor 50 à 100 gulden een
Saarloos. Dan moest je als “koper” een contract tekenen waarbij je de hond in bruikleen kreeg, dus niet
kocht. Daardoor kon mijn vader altijd als eigenaar de hond opeisen. Zo kwam de Saarloos niet zo maar in
een asiel. Voor de “koper” was het ook fijn want als je de hond niet meer kon hebben, kwam hij terug bij de
kennel. Zo kwamen er vaker pups of volwassen honden terug en dan moest je bedenken wat voor die
honden een goede bestemming was. Zo is op enig moment ook gekeken of de teruggebrachte honden
geschikt waren als blindengeleidehond. Meestal was de hond dan wel al redelijk opgevoed. Mijn vader ging
vervolgens kijken wat hij ermee kon doen. Dat gebeurde in het begin heel veel dat de honden in de kennel
terugkwamen en eerlijk gezegd, de mensen hadden toen ook al vaker een lul verhaal, net als nu. Dat ze
ineens allebei moeten werken, of een kind allergisch is, dat soort verhalen. Dan ging mijn vader goed kijken
naar de hond om de oorzaak te achterhalen. 

Dan werd de hond geobserveerd, gekeken wat het gedrag was, en werd er gekeken of dat gedrag
veranderd kon worden. Er werd gekeken naar gehoorzaamheid, zindelijkheid, of wat dan ook. Van die kleine
dingen die je voor een blindengeleidehond nodig hebt, dat moet in het karakter zitten. 

Vraag het aan Marijke

Marijke Saarloos, stond in haar eigen wieg al aan de wieg van de
Saarlooswolfhond, het geesteskind van haar vader Leendert
Saarloos. 

Nu adviseert ze mee over hoe het ras gezond in stand te houden. Als
iemand antwoord kan geven op onze vragen over hoe onze
Saarlozen te verzorgen, dan is Marijke het. Recht voor zijn raap, zoals
we van Marijke gewend zijn. We nodigen leden daarom van harte uit
vragen in te sturen over de verzorging en opvoeding van hun
Saarloos aan het mailadres: secretaris.avls@gmail.com ovv “vraag
het Marijke”. 

Directe antwoorden en geen vraag te lastig...

Vraag van de redactie:

Waarom was de Saarloos zo geschikt als
blindengeleidehond?
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Vervolg →
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Vraag het aan Marijke

Vervolg →

Een BGH die bij Martin Gaus vandaan komt krijgt dat ook
geleerd, door het zorg-gezin waar de hond is opgegroeid. Een
Saarloos kan dat vanzelf. 

Daarna werd de hond door ons verder opgevoed tot BGH. Hij
werd in tuig genomen, een BGH tuig, om te zien of hij daar in
wilde lopen. Al die tuigen die er nu zijn, komen al uit die tijd.
Het ging eigenlijk het zelfde als de honden die nu zo worden
opgevoed. Het voordeel voor de Saarloos was dat hij al de
natuurlijke voorzichtigheid had voor vreemde obstakels en
mensen. Een doorsnee hond moet je dat leren dat hij niet
overal heen mag. Dat heeft de Saarloos vanzelf, die
terughoudendheid. Hij liep niet over een putdeksel, of onder
een jaloezie of zonnescherm door. Er werd gekeken of ze deze
eigenschap nog bezaten.

Kunnen ze alleen zijn, kunnen ze met andere mensen opschieten en
andere honden, enzovoorts. Het voordeel, van honden die terug
kwamen was dat je door die eerste socialisering en
zindelijkheidstraining niet meer heen hoefde. Vroeger hadden
mensen geen auto’s dus ze moesten sowieso in het OV. Dat hoefden
wij ze bijvoorbeeld niet meer te leren, want als die hond terug kwam
naar ons, dan kon hij dat meestal al.

Helemaal in het begin had mijn vader al in gedachten de Saarloos in
te zetten als blindengeleidehond (BGH) omdat deze zo voorzichtig is.
Maar het balletje is pas echt gaan rollen toen hij samen met een
blinde vriendin met een Saarloos, Dien Herwijnen haar Saarloos als
BGH is gaan trainen. Dat was een doorslaand succes, waardoor er
meer vraag naar BGH-en bij ons terecht kwam. Dat ging mond op
mond. Dien en mijn vader hebben daarna vaker samen honden
afgericht. 

Bij het huidige Martin Gaus trainingscentrum voor BGH-en hanteren
ze dit zelfde systeem eigenlijk nu ook nog zo, wat wij dan in de jaren
50-60 al deden. Je krijgt daar als “zorg-gezin” een hond, en jij bent
het voorstadium van een BGH. Je gaat de hond alles leren, alleen
blijven, met kinderen omgaan, in de bus reizen, in de taxi, in de trein
etc. Rond het jaar gaat de hond terug naar het trainingscentrum en
krijgt dan de opleiding tot BGH, als hij daar geschikt voor blijkt te zijn.
Bij Martin Gaus worden de honden er speciaal voor gefokt en
geselecteerd. Mijn vader fokte ze daar dus niet voor. Hij maakte er
gebruik van dat honden die terug kwamen al deels waren opgevoed
en dat zette hij in.

Vervolg...

Oversteken

Wacht bij een
trap
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Vraag het aan Marijke

Vervolg...

Een Saarloos zal over het algemeen niet vanzelf oversteken als er
veel verkeer komt. Een doorsnee hond moet je leren dat hij oplet en
alleen maar oversteekt als het vrij is. De Saarloos neemt
bijvoorbeeld ruimte om langs een auto of een kinderwagen of
lantaarnpaal, of container te lopen, die er gisteren niet stond en
vandaag wel. Een doorsnee hond moet je dat leren. Een Saarloos
doet dat vanzelf, omdat hij voor zichzelf al heel veel ruimte neemt,
zodat de blinde vanzelf ook de ruimte heeft. Dit is de aangeboren
voorzichtigheid. Een blinde mag je ook niet op het gras trekken, die
moet op de stoep lopen, en door dit gedrag, gaat het bijna vanzelf
goed. Amani, de inmiddels overleden Saarloos van een vriendin van
mij, die wilde zich nog niet tussen een kinderfietsje en de heg
doorproppen, ze ging van de stoep af om voorbij het fietsje weer de
stoep op te gaan. Dat is zo’n typisch beeld wat Saarloos eigenaren
wel zullen herkennen.

Met een jaar of 10 of 11 ging ik al meehelpen in de kennel. Vanaf
mijn 8e al eigenlijk. Kennels schoonmaken, observeren, eten geven.
Kwam er een terug plaatser dan kreeg ik een boekje, en moest ik
een week lang uit school in de boomgaard achter de kennel met de
hond precies opschrijven wat ik zag. Wat doet hij, hoe gedraagt hij
zich, etc. De andere week deed mijn vader dat. Dan legden we dat
naast elkaar na die twee weken. Dan kreeg ik een vragenvuur: Wat
heb je gezien, waarom doet die hond dat, waarom denk je dat, en
dan zei hij ik heb het niet gezien of wel gezien. en dan moest ik zelf
een plan bedenken hoe ik dat zou aanpakken, om de hond in het
gareel te krijgen. Hij zei dan prima, of nee dat is niet goed, dat moet
anders. Ik ging dan met de hond trainen. 

Later hebben we hulp in de kennel gekregen, omdat het voor mijn vader
alleen te veel werk was. Al onze honden werden in Nederland geplaatst. In
het begin keken we of het allemaal goed liep, hielden dan contact. Maar
daarna lieten we het gaan. Vroeger zaten die honden altijd buiten in een ren.
Die werden niet binnen gehouden. Als ze het binnen te goed hadden lagen
ze liever op de bank inplaats van door regen en wind je baasje naar zijn werk
te brengen en dan heb je als blinde een probleem. Zo was er een voorbeeld
van een jong meisje dat nog bij haar moeder woonde, de hond lag bij haar
moeder op de bank en was absoluut geen zin zijn baasje naar haar werk te
brengen, nou probeer dan maar eens om een dwarskop van 30 kg zover te
krijgen; dit is ook voor menigeen heel herkenbaar. De aanvragers voor de
BGH-en kregen de hond helemaal gratis. We verkochten een blaadje: “De
wolfhond” en daar colporteerden ze mee en er waren busjes in cafés en
winkels en daarop stond “gratis een blindengeleidehond” en daar kwam
aardig wat op binnen. Mensen spaarden zilverpapier en doppen van flessen
en doneerden dan aan de vereniging die mijn vader had opgericht
“Blindegeleidehonden school”. Ook was er sponsoring van bedrijven die geld
doneerden. Zo konden er in eind jaren 50 en 60 twaalf honden per jaar
worden opgeleid en afgeleverd. Door de natuurlijke voorzichtigheid was de
tijd om een Saarloos klaar te stomen als geleidehond -schik niet- maar 3 tot 4
maanden!

Vervolg →

Goed met kinderen
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Ik was 13 toen ik een man van 120 kilo met suikerzieke heb
geholpen. Hij was nog maar 2 jaar blind. Hij woonde in het dorpje
Lage Mierde. Daar waren geen stoepen. Dat was lastig omdat de
Saarloos geleerd had op stoepen te lopen. We hebben toen in
Dordrecht geoefend op een industrieterrein waar geen stoepen
waren. Na een week zag de man het niet meer zitten. Die hond
moest leren om aan de kant te blijven en op de verharding, niet in
de bermen, die zijn niet veilig. Door de auto’s zijn er vaak putten en
gaten in het wegdek. Dat was de hond niet gewend dat moest eerst
aangeleerd worden. Mijn vader vond dat ik, omdat het toch vakantie
was met man en hond naar Hoge Mierde (dat ligt bij Reusel) moest
vertrekken om aldaar de training voort te zetten. De hond moest
leren te stoppen als er verkeer aan kwam. Er waren heel smalle
straatjes en hij mocht niet in de berm lopen. Dat heeft 3 weken
geduurd.

Vraag het aan Marijke

Vervolg...

De hondenschool in Amsterdam, die verkochten hun honden.
Als je daar een hond wilde hebben, werd je gekeurd of je
geschikt was, en daar vielen veel mensen af. Je moet namelijk
wel kien genoeg zijn om met een geleidehond hond te kunnen
lopen. Als de aanvragers niet geschikt waren kwamen ze niet in
aanmerking. Mensen hadden vaak meer mankementen. Soms
waren het oorlogsslachtoffers. En misten een arm of hadden
suikerziekte. Die door de hondenschool Amsterdam afgekeurde
mensen, kwamen daarna bij ons. Wij probeerden iedereen te
accepteren. Soms waren er mensen die wat zwabberend liepen.
Wij leerden de hond gewoon om rechtdoor te blijven lopen.
Mensen kwamen dan drie weken bij ons in het huisje naast de
kennel en er werd drie keer per dag getraind met de mensen en
met de hond en daarna gingen ze met de hond naar huis.
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Vervolg →

De man wilde graag een jonge hond. Mijn vader vond dat geen
goed plan, die zijn namelijk veel te wild. Hij kreeg er een van 7
jaar, zonder dat hij dat wist. Hij heeft 3 of 4 jaar met die hond
gelopen. Hij is na verloop van tijd van 120 kg naar 70 kilo
afgevallen onder andere doordat hij iedere dag een paar uur in
de bossen wandelde met zijn geleide hond. Toen de hond 10 of
11 was werd hij ziek. De goede man begreep niet dat de hond zo
jong nog ziek werd. Nadat hem was uitgelegd dat hij met zijn
120 kilo nooit met een jonge hond had kunnen lopen begreep
hij dat gelukkig achteraf heel goed. Toen heb ik een tweede
hond voor hem afgericht van 1,5 jaar. Hij was inmiddels heel
zelfstandig en fit waardoor zo’n jonge hond nu wel geschikt was.
Die hond heeft hij gehad tot hij zelf overleed.

Een Saarloos in opleiding

Dien Herwijnen
met een Saarloos
als BGH
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Vraag het aan Marijke

Vervolg...

Toen de hoornvliestransplantaties kwamen en er
hulpvoorzieningen zoals taxi vergoedingen werden
verstrekt, nam de vraag naar geleidehonden af. Mensen die
totaal geen affectie hadden met honden namen toen
sowieso geen hond en gaven soms zelfs hun hond die hen
jaren trouw was geweest terug, omdat ze hem niet meer
nodig hadden. In de vroege tijd waren ze er heel afhankelijk
van, ze gingen er zelfs mee naar hun werk. Je zag het nog
wel maar het was wel enorm afgenomen. Doordat het
drukker werd, kon je ook niet overal meer naartoe met een
hond. Het is overigens een fabel om te denken dat de
Saarloos niet in een drukke omgeving geschikt zou zijn als
BGH. Dat is nooit de reden geweest dat de BGH school
ophield te bestaan. Het had echt te maken met de
voorzieningen en hoornvliestransplantaties.

Marijke Saarloos en redactie

Collecte
BGH

Het was voor een jong meisje een harde leerschool, hoor ik
iedereen roepen, maar ik heb er ontzettend veel van geleerd
en kijk er met heel veel plezier op terug en had het nooit
willen missen.

De BGH
school in
Dordrecht

Certificaat van de opgeleide saarloos

Verder waren er ook grappige situaties. Een meisje van 18 moest
naar haar werk en stond veel te laat op, waardoor die hond veel
te hard stuiterde van energie wanneer ze weg gingen. Ze gaf
aan dat ze niets van de hond gedaan kreeg, en dat de hond een
slecht getrainde hond was, maar we kwamen er dus al snel
achter dat die hond geen kans kreeg om even wakker te worden
en even uit te razen. De lady in kwestie is met de hond bij ons
terug geweest, maar toen ik zei dat het aan haar lag en ze eerder
moest opstaan om de hond even de kans te geven zijn energie
kwijt te kunnen (ik was toen een jaar of 14) werd dat door haar
ouders mij niet in dank afgenomen Toen ze uiteindelijk haar
hond weer kwam ophalen hebben we nooit geen klachten meer
gehad.
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Hoe bevalt het onze nieuwe secretaris?

Gea Pegel dacht dat ze met Harry eindelijk de tijd zou krijgen om te gaan
reizen juist toen we haar benaderden voor de rol van secretaris in ons
bestuur. 
Harry en zij zelf kwamen wel eens op wandelingen, gingen natuurlijk met
Fleur (outcross Podenco) en Saar naar de keuringen, deden mee – zelfs al
toen Saar nog een pup was- aan Animal Fair en stonden vorig jaar voor de
AVLS op de Farm & Country Fair in Aalten. Maar Gea had zichzelf eigenlijk
nog nooit in een bestuursfunctie gezien. En dan zeker niet ook nog in de
centrale secretarisrol waar Marianne de afgelopen 15 jaar als spin in het web,
in had gezeten. Gelukkig stelde ze zich na kennismakingen met ons allemaal
verkiesbaar en werd zij ook verkozen op de Algemene Ledenvergadering in
april. Wat waren haar afwegingen en hoe bevalt het haar?

Voorstellen nieuwe secretaris

Gea Pegel en redactie

Zonder secretaris geen
bestuur en zonder bestuur
geen rasvereniging. Net
zoals Gea op dit moment
ingewerkt wordt door
Marianne, zouden we graag
kennismaken met andere
leden die het ook leuk
vinden om met een zachte
landing in te stromen in het
bestuur. Het is natuurlijk
handig als je een Saarloos
hebt, maar wij hebben ook
genoeg leden waarvan de
Saarloos overleden is of die
juist nog wachten op een
pup, en ook dan ben je van
harte welkom. 

Het belangrijkste is dat je je
wilt inzetten voor een
gezonde Saarlooswolfhond.
We vergaderen ongeveer 6-
7 keer per jaar, altijd online,
maar het is wel prettig als je
in Nederland woont zodat je
ook (een keer) bij een
wandeling, een
outcrosskeuring of een
andere activiteit aanwezig
kunt zijn. 

Wil je eens van gedachten
wisselen of heb je interesse? 

Mail Gea op
secretaris.avls.@gmail.com

Ik dacht eigenlijk dat ik niet geschikt zou zijn voor een bestuursfunctie, laat
staan voor het secretarisschap. Wat wist ik nou uiteindelijk van de Saarloos?
We hebben onze eerste Saarloos pas 6 jaar, ik kom net kijken. Dit terwijl de
leden van het bestuur zoveel weten. Je hoeft het maar te vragen en ze
hebben een antwoord. Maar juist dat laatste maakt het secretarisschap en
deelname aan het bestuur zo leuk. Ik leer stukje bij beetje zoveel over allerlei
zaken, alles gerelateerd aan ons geliefde ras. De leden van het bestuur
nemen me mee in alle kennis die zij hebben. Er wordt uitgebreid de tijd
genomen om me in te werken. Ik vind het gewoon zo leuk om te leren over
bijvoorbeeld outcross, het matchen van een reu en een teef in Embark of
secretariële handelingen en alles wordt geduldig uitgelegd.

Natuurlijk kan het niet zo zijn dat ik in 2 maanden de kennis heb, die de
vorige secretaris in al die jaren heeft opgebouwd en misschien leer ik dat wel
nooit allemaal. Bovendien is er ook altijd sprake van allerlei nieuwe
ontwikkelingen. Ik geniet van alles wat alle bestuursleden me leren, vooral
ook door de behulpzame manier waarop zij het delen, ook tijdens een
bestuursvergadering.

Ten slotte: Harry en ik zijn de afgelopen weken met de honden op vakantie in
Noorwegen en dit stukje heb ik dus ook daar geschreven. Ook de
bestuursvergaderingen zijn allemaal online, dus vorige week heb ik gewoon
ingebeld om met iedereen bij te kunnen praten. Een bestuursfunctie kost
uiteraard tijd maar het levert mij ook echt veel plezier en ik hoop jullie de
komende periode meer en meer persoonlijk te leren kennen!” 

Gea:
“Inderdaad, ik ben alweer zo
ongeveer 2 maanden secretaris
van onze vereniging. Ik ga niet
zeggen dat ik het in het begin
niet heel spannend vond, want
dat vond ik wel. Zo ook de eerste
bestuursvergadering. 

Gea met Saar en Fleur
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Ik las laatst in de Raadar dat een hond al een senior is wanneer hij het laatste kwart van zijn leven in gaat. Dus
laten we zeggen bij de meeste Saarlozen zo rond 9 of 10. Rond die leeftijd speelde dat voor ons nog nauwelijks.
Tuurlijk, Thorgal had wel eens een trillend achterbeen, en op een lange hike in een warm vakantieland bleef hij
met de baas lekker op het terras wachten tot de rest terug was. Maar hij kon nog prima mee komen, ging
samen met zijn zoon een paar keer per week mee, langs de fiets en was nog echt wel het mannetje.

Thorgal werd 11. Werd 12. Werd 13. Verloor geregeld een drolletje op zijn kussen. Werd wat kortademiger. Sliep
echt veel meer dan Aeghir en ook veel dieper. Soms had hij niet eens door dat je s’ avonds thuis kwam en werd
pas na een minuut of 5 bijna verbaasd wakker. Hé verrek. Wanneer zijn jullie dan thuisgekomen? 

Hij liep al een jaartje bij een orthopeed die hem masseerde – wat hij helemaal heerlijk vond - om met name die
achterhand waar hij echt zwak was, weer een beetje in het gareel te krijgen. Maar zoals zij vanaf het begin ons
al waarschuwde; verwacht geen wonderen. Dit is een oude hond en ik kan hooguit de kwaliteit van zijn laatste
levensfase wat prettiger maken. Meestal zaten we na zo’n bezoek stilletjes in de auto.

Hij zat aan de pijnstillers en de rondjes buiten werden steeds korter. Qua afstand dan, want hij liep echt als een
slak maar snuffelde daarentegen OVERAL aan, waardoor het al met al even lang duurde. Iedereen die we
tegenkwamen en vroeg hoe oud ze waren, was verbaasd. 13 en 10?! Maar wij zagen dat hij vervolgens tijdens het
kroelen nog meer tegen iedereen ging aanhangen en letterlijk steun zocht.  

Wanneer is ‘gewoon oud’, eigenlijk ‘op’? Mijn zus is dierenartsassistente en zei; dat merk je echt. Of de hond
geeft het zelf aan. Bij Johan en Marianne werd Lica 15, wat ons hoop op toch nog een paar jaartjes meer gaf. We
hadden thuis gesprekken; als het zover is laten we de dierenarts komen om hem in te laten slapen. ‘Bereid je er
op voor jongens’, zeiden we tegen de kinderen, terwijl we zelf in tranen zaten en hem maar heel snel nog een
dikke knuffel gaven. 

Thorgal

8 november 2011 –
1 april 2025

De laatste fase van een hondenleven. Hoe weet je wanneer het tijd is om hem te laten gaan?

Disclaimer: ik heb geen checklist die voor iedereen geldig is helaas. Ik weet wel, nadat we onze drie katten
–op heel verschillende leeftijden- hebben laten inslapen, dat ik liever twee weken ‘te vroeg’ de dierenarts
om hulp vraag, dan twee dagen te laat.  

Het einde van een hondenleven
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Vervolg →

Thorgal als pup
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Thorgal met Ineke    

Hij ging steeds moeizamer de auto in en in maart van dit jaar werd duidelijk dat het echt bijna zover was. Overal
waar het kon, ging hij liggen in plaats van dat hij bleef staan en op een dag wilde hij zelfs bijna niet eten. Nou
kon hij best een pondje missen, maar wij waren 13 jaar lang gewend dat de koffietafel met lekkers never nooit
niet uit het oog verloren mocht worden, dus dit klopte niet. 

Op een maandag gingen we voor het laatst met hem naar de dierenarts. “Kunnen we nog wat voor hem doen
want we denken dat dit het is” zeiden we. “Nee eigenlijk niet”, zei de dierenarts. Dit was gewoon de laatste fase.
Thuis gekomen bespraken we met elkaar dat hij die vrijdag geëuthanaseerd zou worden. De volgende ochtend
echter was ik net op de zaak toen mijn zoon in tranen belde; Thorgal had bloed opgegeven en was daarna in
elkaar gezakt. Ik heb als de sodemieter de trein terug genomen en toen ik thuis kwam, was de dierenarts er
gelukkig al. 

Het was goed zo. Het moment kon niet duidelijker namelijk. Het was tijd dat hij ons ging verlaten. Een half
uurtje later was hij overleden. 

Het einde van een hondenleven

Ineke Pompen

Vervolg...

Aeghir heeft die hele ochtend op zijn kussen
gelegen en echt NUL interesse getoond trouwens.
Nadat alles opgeruimd was en de arts vertrokken
was, heeft Thorgal nog een paar uur op het kleed
gelegen. Alsof hij sliep. Aeghir liep met een grote
boog om zijn vader heen naar zijn waterbak en
keek er totaal niet naar om. Pas toen in de middag
Thorgal opgehaald werd door het crematorium,
kwam hij even kijken en snuffen aan de brancard
die met zijn vader er op naar buiten gedragen
werd. 

Thorgal kwam weer thuis in een mooie groene
koker. “O wat een grappige doos staat daar” zei
mijn zoon die uit zijn werk kwam. : “Ja. Voorzichtig
mee zijn”, zeiden wij. “Dat is Thorgal”. 

Het gemis is immens.

Thorgal met de kinderen    

Thorgal en Aeghir

21

https://avls.nl/contact/?share=facebook&nb=1


Hormonen in huis

Vier jaar geleden heb ik Athena opgehaald, niet wetende dat ik een
paar jaar later drie Saarlozen in huis zou hebben. 

Toen mijn vriend en ik samen gingen wonen hadden we geen idee
hoe het zou gaan met alle honden in één huis. Ik had Athena twee en
een half jaar alleen in huis gehad en wist niet hoe zij zou reageren op
de verandering naar constant honden om haar heen hebben. Buiten
hadden we al flink wat wandelingen er op zitten met allerlei
verschillende rassen en dat was altijd dikke plezier, maar nog niet
eerder had zij een huis hoeven delen met een andere hond voor
langer dan een week. Maar nu moest ze zich gaan aanpassen aan een
pup en een jaar oudere teef (die wel gewend waren om een huis te
delen). 

Vervolg →

Altijd proberen om te snuffelen

Athena met haar broekje aan
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Beide zijn echt wel terughoudend, maar staan bij rustige mensen die open staan voor tips ook al snel te
snuffelen. Alleen dan komt de uitdaging om te hoek, want een (toekomstig) nestje met je eigen honden is
super leuk, totdat je een loopse teef in huis hebt, maar je reu nog (in mijn ogen te) jong is. Om over een jaartje
(ongeveer en als alles goed loopt) een nestje te hebben, heb je dus meerdere jaren daarvoor een loopse teef in
huis met een reu die daar niks mee mag doen. Dat is wel een uitdaging. 

Nu een paar jaar later hebben we hele andere uitdagingen. Toen ik Athena bij de fokker opgehaald had, dacht
ik het daar ook bij te laten en was het idee van een nestje nooit bij mij opgekomen. Nu ik Athena en Yuki al een
paar jaar samen zie spelen en ik Athena heb zien ontwikkelen, weet ik dat Athena absoluut mijn soort hond is
en is het idee van een mini Athena gaan groeien. Yuki is op basis van hun karakter een mooie tegenhanger
van Athena. Waar Athena heel energiek is, is Yuki echt een bankhanger. Athena brengt speelgoed en
kauwbotten (die je dan mag vasthouden voor haar) en Yuki kruipt meerdere keren per dag bijna in je om te
knuffelen.

De eerste periode was even pittig, de honden vonden elkaar zo leuk dat ze elkaar constant opzochten. Het
aanleren dat ze niet binnen mogen spelen was daarom ook heel lastig, want hoe leuk is het dat je ineens elk
moment van de dag samen kan stoeien in plaats van dat ene uurtje tijdens een wandeling. Daarnaast had
Athena een pup aan haar oren hangen (letterlijk), want Yuki (ons reutje) wilde alleen maar in haar oren bijten.
Net zoals altijd met een vervelende pup, negeerde Athena het gedrag en liep ze zelf weg als het teveel werd,
maar deze keer ging ze niet na een paar uur naar huis, want dit was nu haar huis. Yuna (het teefje van nu 5,5jr)
is een verzorgster en wilde Athena dus ook steeds schoonmaken, wat Athena echt niet wilde en waardoor er
soms ook wat gesnauwd werd. 
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Hormonen in huis

Om dit tegen te houden halen we dan één van de twee weg uit
huis door een wandeling of door ze om en om in de tuin te
laten. Nadeel hiervan is dat Yuki dan wel even laat weten hoe
oneens hij het is met deze regel (door te gaan gillen als een
Husky). 

De weken waar het bij ons echt om draait zijn de week voor,
tijdens en na de hormoonpiek van Athena. In de andere weken
kunnen ze wel beide rond dwarrelen in huis, maar niet alleen
los. In de drie weken die ik net noemde kunnen we ze ook
eigenlijk niet tegelijk los hebben. De impulscontrole van Yuki
(onze reu) is dan nergens te vinden en dit leidt dan tot veel
irritaties bij de dames. Want niet alleen Athena heeft er dan
mee te maken, maar ook Yuna (ons oudere teefje die al
geholpen is). Wanneer Athena namelijk niet binnen zicht van
Yuki is, valt hij (in die drie weken) Yuna daarmee lastig door
zich op haar te focussen.   

Angela Groeneveld

Vervolg...

Yuki wanneer hij niet bij Athena kan zijn
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Yuki
wanneer
hij niet bij
Athena
kan zijn

Wanneer ze eindelijk liggen

Dan is natuurlijk de vraag, hoe gaan wij daarmee om?

Tijdens de eerste en laatste weken eigenlijk hetzelfde (denk
ik?) als alle andere eigenaren van een ongeholpen teefje. Veel
dweilen, broekjes aandoen en buiten wandelen waar ze niet los
mogen tijdens tijdstippen waar niemand anders buiten is.

Uiteindelijk gaat dit dus om 3 weken per jaar en zien we de
andere weken hoeveel het de honden geeft dat ze zo mogen
doorgroeien zonder dat hun hormonen stil gelegd zijn. Het is
zeker intensief die weken en het meest zware is dat Yuki in de
nachten ook eigenlijk constant naar Athena wil, waardoor je
wakker wordt van geluid. Alle andere weken van het jaar geeft
deze situatie ons twee vrolijke jonge honden die samen nog
zoveel ontwikkelen en in hun volwassenheid groeien. Telkens
als er een loopsheid voorbij is krijgen we er een stukje
volwassenheid voor terug. En mogelijk in de toekomst mini
Athena en Yuki’s.
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Brom deed zijn best. De druppels vielen van zijn snorharen, maar hij hield
zijn kop omhoog. Bij de eerste de beste stempelpost dook hij subiet naar
binnen, dat wel. Zo nu en dan probeerde hij de regen uit zijn vacht te
schudden. Toen de route op zeker moment langs onze straat liep, besloot
Brom dat het welletjes was. Geen stap meer door de plassen.

De laatste kilometer heb ik daarom alleen gelopen. Weer thuis werd ik
begroet door een blij kletsnat hondje, op een bank die inmiddels ook
kletsnat was. Even later poseerde hij in de tuin trots met zijn medaille.
(Lees: hij poseerde met grote aandacht voor het stuk worst in mijn hand).
En nog een half uur later kwam hij zijn bal brengen. Het was inmiddels
droog, fris en zonder zon. Ideaal wandelweer, vond Brom. 

Ze zeggen dat honden op hun baasje lijken, maar ik zie de gelijkenis tussen
Brom en mij niet zo. Of je moet die paar grijze haren op mijn hoofd
bedoelen. Een deel daarvan heb ik trouwens aan hem te danken. 

De verschillen zijn makkelijker te benoemen: Hij is een druktemaker, ik
houd van rust. Hij schudt akkefietjes zó van zich af, ik loop er nog dagen
mee rond. Ik lust graag groenten, hij voetbalt liever met de tomaten. Hij
heeft puntoren, ik krijg soms een punthoofd van hem. 

Gwendelyn Luijk

De Column

Mooi-weer-dier

Brom met
zijn
medaille

Maar over één ding zijn Brom en ik het roerend eens, en dat is het weer.
Voor ons allebei luistert dat nogal nauw. Te veel wind? Worden we
rustelooos van. Regen? Blijven we liever thuis. Zon? Zet ons maar in de
schaduw.

Een paar weken geleden liep ik in een opwelling mee met een
liefdadigheidsevenement. Het weer die dag was treurig: warmer dan een
graad of 13 werd het niet, de vlaggen van het goeie doel waaiden bijna van
hun palen af en het regende pijpenstelen. Op het start/finish plein
probeerde een koortje de moed erin te zingen in hun regenponcho's. Brom
keek me aan alsof ik gek geworden was: “Wij houden toch helemaal niet
van regen?”, hoorde ik hem denken. “En toch gaan we kilometers maken”,
dacht ik terug. 
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In de kano

Ellemieke in de
Dolomieten

Indy

Jaap en Nicoliene
met Abby
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Jonge hondendag 2025

Jonge hondendag 2025

Nest van
Abby

Wandeling
Chaamse bossen
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